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Einbjørn Lakså (Øksnes kommune) 

Ole Petter Bergland (NOF Vesterålen) 
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Terje Knutsen 

Teodor Lind  

Idar Ovesen (Bladet Vesterålen) 

 

Fra Fylkesmannen 

Carina Ulsund 

Christian Brun-Jenssen (referent) 

 

Tema 

Carina Ulsund orienterte om prosessen med å lage en forvaltningsplan for Grunnfjorden 

naturreservat. Tema som ble presentert var formålet med en forvaltningsplan, innhold i 

planen, muligheter for medvirkning og fremdrift. Det ble presisert at skriftlige innspill ønskes. 

Frist for å komme med skriftlige innspill er 17. november 2011.  

 

Etter presentasjonen kom følgende innspill: 

- Folk er positive til at arbeidet med forvaltningsplan for Grunnfjorden starter opp.  

- Det ønskes bedre kartlegginger av de ulike verneverdier som finnes i naturreservatet, 

herunder kvartærgeologi, fugl, botanikk og insekter.  

- Det er et ønske om at fugletellingene gjøres oftere enn hvert tredje år (dagens 

situasjon), for eksempel hvert år. NOF Vesterålen har god kompetanse på dette og 

ønsker å bidra. De mener også at dette kan linkes opp mot undervisning, og at elever 

tas med ut. 

- Kraftlinjene er den største (og dyreste) utfordringene i reservatet, og det er svært viktig 

å skaffe midler for å få lagt linja som jordkabel i stedet for luftspenn. Den tar hvert år 

livet av store mengder fugl: blant annet er det anslått at 10 % av de overvintrende 

svanene blir drept hvert år. I denne sammenheng er det viktig at det gjøres en 

prioritering av hvilke luftspenn det er viktigst å få lagt som jordkabel. 

- Svanene i Grunnfjorden bruker også området på Skogvoll, og det er viktig at tiltak 

ikke gjøres på bare den ene plassen. På skogvoll er det som følge av 

forvaltningsplanen satt i gang registrering av antall fugl som drepes at kraftlinjene. 

Dette skal danne grunnlaget for å skaffe midler til å erstatte kraftlinjene med 

jordkabler. 

- Området gror igjen, og det er et ønske om at all gran fjernes. Det er spesielt den 

vestlige delen som må følges opp.  

- Området er delvis kanalisert, og forholdene på myra er sannsynligvis endret som følge 

av det. De mest omfattende kanalene bør legges igjen. 



- Området bør gjøres bedre kjent for omgivelsene, spesielt lokalbefolkningen på 

Øksnes. En viktig innfallsvei er å få dette inn i skolens undervisning. NOF Vesterålen 

ønsker å lage et opplegg som kan brukes til undervisning, og vil ta kontakt med 

Fylkesmannen for å få tilbakemelding på det. 

- Den gamle kommunale søppelfyllinga er nå overgrodd, og mest fornuftige oppfattes å 

være at det ikke gjøres noen nye tiltak der. 

- Området må kunne brukes til (øko)turisme. Det er et ønske om å sette opp et fugletårn 

og informasjon, og det bør vurderes om en skal merke en sti som går utenfor de 

viktigste hekkeområdene. Lokalt er det også ønske om en viss tilrettelegging som gjør 

det enklere å ta med turister med redusert bevegelighet, for eksempel turister fra 

cruiseskip og hurtigruta. 

- Det er mange måter å finansiere et fugletårn, der det mest naturlige sannsynligvis er et 

spleiselag mellom de forskjellig involverte. Hvem blir eier og oppfølgingsansvar må 

også avklares før et tårn eventuelt settes opp.  

- Kulturminnet ved Husjorda er nå gjerdet inn for å unngå uheldig ferdsel over det. Det 

ønskes at det lages en mer permanent sti rundt kulturminnet, og at det settes opp 

informasjon om både naturreservatet og kulturminnet her. Det vil bli gjennomført en 

befaring der kulturminnemyndigheten (Nordland fylkeskommune), Fylkesmannen og 

oppsynet deltar. Andre som ønsker å delta er også velkomne. 

- Undersøkelser tilsier at beitetrykket i dag er passelig. Øksnes kommune kan om 

ønskelig framskaffe en oversikt over antall dyr som går på beite. 

- Det bør utarbeides en informasjonsbrosjyre for naturreservatet. 

- Det ønskes oppkjørt skiløyper her på vinteren. 

- Det er kommet mange nye lovverk etter at verneforskriften ble vedtatt. Ved 

utarbeidelse av forforvaltningsplanen må en være klar over dette, og eventuelt 

kommentere det i planen om det er konflikt. 

- Om det ønskes fra de lokale, vil det opprettes en referansegruppe som deltar aktivt 

under hele prosessen med forvaltningsplanen. NOF Vesterålen sa allerede på dette 

møtet at de ønsker å delta i denne gruppa. 

 

 


